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   Title of Thesis: 

 

 

 

           Abstract of Thesis 

  

 التربية للعلوم الإنسانية :الكلية 

 الإرشاد النفسي والتوجيه التربوي: القسم

 إرشاد نفسي: التخصص 

 علاء كاظم جابر الموسوي :اسم الطالب

 د صفاء عبد الزهرة الجمعان.م.ا: اسم المشرف

  الماجستٌر:الشهادة 

 تأثير الإعلام التربوي في رفع مستوى إدراك طلبة الجامعة لخدمات الإرشاد النفسي

التعرف على تأثٌر البرنامج - 2. التعرف على مستوى أدراك الطلبة لخدمات الإرشاد النفسً- 1: ٌهدف البحث إلى   

طالبا وطالبة من طلبة الجامعة فً مجمع  (290)بلغت عٌنة البحث . الإعلامً لخدمات الإرشاد النفسً على طلبة الجامعة

وبلغ الثبات . لعٌنة التجربة  (100)للعٌنة الإحصائٌة و (190 )وتوزعت العٌنة , 2013/2014كرمة علً للعام الدراسً 

عدم وجود فروق -  1:أما نتائج الدراسة  توصلت إلى . (0,05)وبمستوى دلالة  (0,894)لمقٌاس خدمات الإرشاد النفسً

لا توجد فروق إحصائٌة بٌن درجات التجرٌبٌة والضابطة - 2. إحصائٌة فً مستو أدراك الطلبة لخدمات الإرشاد النفسً ,

.. لا توجد فروق إحصائٌة بٌن متغٌر الجنس على مقٌاس خدمات الإرشاد-3. فً مقٌاس خدمات الإرشاد النفسً 

أجراء دراسة للتعرف على تأثٌر - 2. تطبٌق البرنامج الإعلامً لخدمات الإرشاد النفسً على كلٌات أخرى- 1: المقترحات

تفعٌل - 2.تفعٌل دور وحدات الإرشاد النفسً داخل الكلٌات - 1: التوصٌات.الأعلام التربوي فً تحقٌق التوافق النفسً

 . وظٌفة الأعلام لنشر الثقافة النفسٌة والتعرٌف بالخدمات الإرشادٌة
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     Research aims at to: 1. identify the level of awareness of students to counseling services. 2. Identify the impact of 

information program for psychological counseling services to university students. Total sample (290) students of the 

university students in the vine on a compound for the academic year 2013/2014, and divided the sample (190) 

statistical sample and (100) to sample the experience. The total stability of the scale of psychological counseling 

services (0,894) and the level of significance (0.05). The results of the study found: 1. The lack of statistical 

differences in the level of perception of student services, psychological counseling,. 2. statistical differences between 

the experimental and control group scores do not exist in psychological counseling services scale. 3. There are no 

statistical differences between the sex variable extension services scale .. proposals: 1. information program for 

psychological counseling services to other colleges application. 2. conduct a study to identify the impact of 

educational media in achieving psychological adjustment. Recommendations: 1. activating the role of psychological 

counseling units within colleges .2 activation function flags for the dissemination of culture and the psychological  

 

 

 

definition of extension services. 


